

Referat af møde i Bat 60+ FU møde tirsdag den 3.juni 2025 kl. 10.00 på hotel Scandic, Odense.

Mødt var Erling Post, Lars Bo Kaspersen, Gert Jørgensen, Puk Kirkeskov Hvistendal, Ole Toustrup og Lis Hævdholm, mens Per Frederiksen var med på en teamsforbindelse.

1. Godkendelse af dagsorden.

Dagsorden blev ændret, således at som nyt pkt. 3 blev indsat: 3. Velux aftale, og de efterfølgende punkter blev rykket.

2. Godkendelse af referat fra sidste møde: Godkendt.

3. Aftale med Veluxfonden:

Puk oplyste, at hun dagen før havde underskrevet aftale med Veluxfonden og havde aftalt møde med den til deres underskrift fredag den 6.juni.

Puk redegjorde for indholdet af aftalen, herunder det ansøgningsskema, der skal benyttes, og de vilkår der skal overholdes for at gennemføre et vellykket samarbejde med opstart af nye klubber.

Når aftalen er på plads, er det hensigten at afholde et webinar for at udbrede kendskabet til aftalen og de gode muligheder, der ligger i det. Beløbet vil være op til 40.000 kr. i det væsentlige til indkøb af borde, bander, bat og bolde, samt den første drift med mulighed for trænerstøtte.

Der vil blive udsendt pressemeddelelse om det, og Per vil skrive om det på hjemmesiden.

Projektet skal evalueres og dokumenteres efter et år, men der bliver også løbende opfølgning, idet modtagerne skal afrapportere efter 3 og 6 måneder

Det er hensigten, at det er et samarbejde, der skal bestå i flere år, men er foreløbig aftalt for et år.

Efterskrift: Efterfølgende er det aftalt, at det er et år fra 15.juni 2025 til 15.juni 2026.

Fredag den 29.august er første ansøgningsfrist.

4. Siden sidst fra alle deltagere:

4a. Gert har haft snak med Odsherred Kommune om at iværksætte et "Københavnprojekt" men det er meget foreløbigt.

I København har de holdt et fællesmøde med 2 deltagere fra alle de steder, de har startet op. Der er en der er villig til at søge nye spillesteder, og de vil gerne ind i flere sundhedshuse.

Han er ved at trække sig ud af projektet, og Helga Waagø Jørgensen skal være hans afløser.

DGI har kontaktet ham angående et møde med Sundhedsministeriet og Tryk fonden, hvilket blev afholdt dagen før i Brønshøj.

4b. Lars Bo: Kursus for og med fysioterapeuter blev aflyst pga for få tilmeldte.

4c. Puk: Var til idrætsmødet i Aalborg, hvor hun holdt 2 oplæg, dels om muligheden for at udnytte dagtimerne til Bat 60+ og dels afrapportering af IDANs rapport om bordtennis' gavnlige virkning for alle.

Hun mødte et par snart forhenværende kommunalpolitikere, der kunne tænke sig at starte noget op i Vejle området.

Erling supplerede med, at han til idrætsmødet i Aalborg havde talt med en Jacob fra ISKA om lederudvikling.

Puk oplyste, at det nye kommissorium for Bat 60+ er blevet godkendt i Bordtennis Danmark, og Henrik Møller har bekræftet, at det også er godkendt i DGI bordtennis.

Puk orienterede om, at de udarbejdede og godkendte strategier for den næste 4-års periode er sendt til DIF, og der vil formentlig tilflyde Bat 60 nogle flere midler end de afsatte 15.000 kr.

Bordtennis Danmark har modtaget en større pose penge fra DIF til at installere et nyt IT-system. Tillige omfattende rating, holdturnering og stævner. Man har valgt et system, der er afprøvet godt i andre nordiske lande, og forventer at der kan indgås aftale ved møde den 11.juni, og starte med tilpasning primo august.

Der vil i administrationen snarest blive opslået en ny timebaseret stilling til afløsning for Malte, der er fratrådt.

4d: Erling sagde, at det går meget godt. Han har afholdt nogle workshops og har været med til at udvikle nogle klubber i området, men også i Aarhus. I efteråret har han truffet aftale med Peter Bak i Sjørring om noget lederudvikling. Der er rigtig god udvikling flere steder, men mange steder foretrækker de at spille double, selvom han har fortalt, at så bliver deres spil aldrig udviklet til det bedre. Flere steder, bl.a. Hobro, Bjerringbro og Høst er man bange for at få for mange spillere.

I Aarhus har man en mere speciel struktur, de deltager ikke i Bat 60 turnering, men har lavet nogle lokale aktiviteter. Alle steder mangler man lederpleje.

4e: Lis berettede at Holbæk fortsat har stor tilgang, og man arbejder meget med politikere for at få en større hal. Der er nu 200 Bat 60+ spillere, der kan spille 7 dage om ugen.

På ungdomssiden er der skaffet tilgang og uddannelse af unge trænere, der spiller i Roskilde, men på sigt gerne skulle vende tilbage til Holbæk.

På generalforsamlingen lykkedes det at få et nyt bestyrelsesmedlem som ungdomsansvarlig, men her som andre steder er det svært at skaffe ledere, der ikke er fyldt 60 år.

4f: Ole oplyste, at der har været IT- mæssige problemer på tilmeldingssiden for nye klubber, men de er ved at være løst.

På Danmarkskortet er der 20 spillesteder, der ikke har CFR nummer, og han har forespurgt disse, hvor mange medlemmer de har. Heraf har 16 svaret at der er 347 medlemmer.

4g: Per har arbejdet med en brobygning med fysioterapeuter i Thisted.

Han og Erling har deltaget i et godt møde i Aarhus, hvor man drøftede indførelse af ny struktur for Bat 60+. Henrik Møller havde indkaldt til mødet, og der var god og positiv stemning.

Han har kontaktet Lene Fris, Nyborg og Ebbe Worm, Vojens for at få startet op i region 2, men har ikke hørt mere.

I Hørdum-Kolby IF vil man starte op i uge 37 med hjælp fra Vestervig, lidt senere vil der blive opstart i Ydby.

5. Orientering fra Årsmøde i Bordtennis Danmark.

Lis orienterede om, at Anders Mølgaard, Vejle blev valgt til bestyrelsen, da Sune Bøndergaard ikke ønskede at fortsætte. Det lykkedes ikke at få besat suppleant posten. Lars Henrik Sloth, Viborg, der tidligere var suppleant, ønskede ikke genvalg. Han er nu formand for det regionale netværk i Midtjylland.

De fremsatte lovforslag blev vedtaget uden ret meget debat. Det ene forslag er ændring af navn fra Vækstteams til nu regionale netværk. Det andet forslag betyder en ændring af, at man i fremtiden kun kan udmelde en forening med virkning fra årsskiftet, hvilket skete for at bringe disse regler i overensstemmelse med CFR og DIF-reglerne.

På Årsmødet fik bl.a. Ole Huckelkamp hædrende omtale for sit virke for sporten.

6. Hvordan går det med den nye struktur?

I region 1, havde man på mødet i Aarhus en god drøftelse af den fremtidige struktur og der var 5-6 personer, der ville deltage i det regionale samarbejde. Der blev talt meget om, at der var større tilfredshed med holdturneringen i år end sidste år, men efterlyste en evaluering. Puk oplyste, at der ville blive sendt et spørgeskema ud til de deltagende klubber.

Mødet resulterede i, at han og Søren Godsk, Silkeborg skulle være region 1's repræsentanter i det nye Forretningsudvalg.

Det blev aftalt, at Lis skulle kontakte Henrik Møller, DGI og anmode denne om at indkalde klubber i region 2 til et møde, hvor de kan drøfte struktur, samarbejde, udvikling, Velux fond og finde frem til et regionalt udvalg, der kan sende 2 repræsentanter til det landsdækkende FU.

Gert oplyste, at i region 3 har han indkaldt de personer, der tidligere har vist interesse for et udviklingsarbejde til et møde den 4.juni i Roskilde. Han vil efterfølgende rapportere herfra.

Både Gert og Lars Bo tilkendegav, at de var interesseret i at fortsætte i det landsdækkende FU.

Efterskrift: Gert har efterfølgende fremsendt referat fra mødet, hvoraf fremgår, at der blev dannet et regionalt udvalg, og man besluttede, at Gert og Lars Bo skulle fortsætte i det landsdækkende FU.

7. a. Økonomi

Rapport fra både DGI og Bordtennis Danmark er sendt ud til alle deltagere. Den fremtidige økonomi skal forvaltes af det nye landsdækkende FU, men der er start kapital til stede, idet der er ca. 60.000 kr. tilbage til resten af året.

Fra DGI er det et spørgsmål om, hvorvidt overskud på stævner tilhører Bat 60, og/eller kan modregnes i underskud.

8. Eventuelt

Næste møde, som er stiftende møde for det nye Bat 60+ Forretningsudvalg er

Onsdag den 13.august 2025 kl. 10.00 på hotel Scandic, Odense.

For referatet – for sidste gang:
Lis Hævdholm